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RG - 0002.P.VIII.2015 

 

P R O T O K Ó Ł  NR VIII/ 2015 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 25 czerwca 2015 r. 

 

Punkt 1. 

Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.  

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6.      
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.   
Przyjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

Punkt 8.   

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

Punkt 9.   

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018. 

Punkt 10.   

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2014 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2014 r., 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok, 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2014 r., oraz 

wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2014 rok, 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                               

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 

Nowe Miasto n. Wartą. 

Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014. 

Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2014 rok. 

Punkt 13.   

Interpelacje Radnych. 

Punkt 14.   

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 15.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie Sesji. 
 Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15

00
 otworzył VIII Sesję 

Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 

obecnych jest 15 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że porządek posiedzenia Sesji Radni 

otrzymali na posiedzeniu komisji wraz z projektami uchwał.  

Przewodniczący proponował wprowadzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2015”, pan Tomaszewski wyjaśniał, że zmiana polega na 

wprowadzeniu do programu kwoty 45 000,00 zł zamiast 30 000,00 zł które było planowane      

w 2014 roku.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania, za porządkiem  obrad 

opowiedziało się 15 Radnych.  

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

Punkt 1. 

Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.  

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu 

Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2015” 

Punkt 8.  

Przyjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

Punkt 10.  

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018. 

Punkt 11.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2014 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2014 r., 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok, 
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c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2014 r., oraz 

wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2014 rok, 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                               

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 

sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 

Nowe Miasto n. Wartą. 

Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014. 

Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2014 rok. 

Punkt 14.   

Interpelacje Radnych. 

Punkt 15.   

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 16.   
Zamknięcie sesji. 

 

 Salę posiedzenia opuścił Radny Wincenty Pawelczyk- skład Rady wynosi                           

14 Radnych. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
 Pan Tomaszewski poinformował, że protokół z VII Sesji tradycyjnie zamieszczony był 

na stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

W związku z brakiem uwag Radni przeszli do głosowania.  

 Za przyjęciem protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    

0 głosów wstrzymujących.  

 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący informował, że od ostatniej sesji na terenie gminy działo się bardzo 

wiele, m. in. odbyły się spotkania związane z 25-leciem samorządu, odbyła się też w tej 

intencji msza święta. Odbywały się także festyny związane z Dniem Matki, Dniem Dziecka, 

wianki nowomiejskie oraz zawody sportowo-pożarnicze w których uczestniczyły tylko 3 

jednostki, które wystawiły swoje drużyny tj. Klęka, Szypłów, Wolica Kozia. Przewodniczący 

dziękował za organizację tych imprez dla społeczności lokalnej.  

Ponadto informował, że do biura rady wpłynęły pisma m. in. od posła Grzyba- życzenia z 

okazji 25-lecia samorządu, od Marszałka Senatu RP oraz od szefa kancelarii Prezydenta RP.     

 

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Aleksander Podemski, informował, że w związku z obszernym porządkiem Wójt 

ograniczy się do spraw najważniejszych. Przy okazji omawianych przez Przewodniczącego 

imprez Wójt dziękował panu Jarosławowi Stawickiemu za zaangażowanie.  

Na dzisiejszej Sesji pani Skarbnik omówi zeszłoroczny budżet, zostaną odczytane opinie RIO, 

będą także zmiany w budżecie, gdzie będą zaplanowane środki na pewne inwestycje                      

w szkołach, dofinansowanie jednostek OSP w Klęce i Nowym Mieście, będą przesunięcia                

w drogach. Dzisiaj będzie także rozstrzygana kwestia poręczenia zobowiązań, które ma 

Spółka Powiatowe Centrum Rozwoju.     

 Na salę posiedzenia powrócił Radny Pawelczyk- skład Rady 15 Radnych.  
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Ad 7) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu 

Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                 

i o wolontariacie na rok 2015”. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady, który 

wyjaśniał, że w rozdziale X Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy                    

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015 stanowiącego załącznik                  

do uchwały XLVI/263/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 września 2014 r. 

wyrazy:  

„upowszechnianie kultury fizycznej i sportu  30 000,00 zł” 

zastępuje się wyrazami: 

„upowszechnianie kultury fizycznej i sportu  45 000,00 zł”. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VIII/37/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 czerwca 

2015 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 

informując, że skład komisji przedstawia się następująco: 

1) Przewodnicząca - Zofia Kędziora 

2) Członkowie - Mirosław Ratajczak 

   - Wincenty Pawelczyk 

   - Juliusz Twardowski 

 Przy okazji podjęcia uchwały Przewodniczący odczytał pismo Krajowej Rady 

Sędziów Społecznych (pismo stanowi załącznik do protokołu).  

 Po czym w związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VIII/38/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 czerwca 

2015 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy.  

Następnie pan Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy pan Aleksander Podemski, który informował, 

że w kwestii poręczenia zobowiązania dla SpółkI Powiatowe Centrum Rozwoju, 

należy mieć świadomość, że w przypadku upadłości czy jakiejś innej sytuacji która 

może nastąpić, bo są to zagadnienia biznesowe i może to nastąpić, to wtedy na całe 

poręczenie naszej gminy tj. ponad 3 miliony zł jest na tym położona ręka. Banki w tej 

kwestii są bezlitosne. Należy dodać, że my nie poręczamy drugiemu samorządowi, to 

jest poręczenie dla spółki, która była powołana, żeby budować szpital, żeby odzyskać 

Vat w trakcie budowy, dzisiaj się to praktykuje, ale to nie jest tak, że gminy tak sobie 

poręczają. W dużych gminach, w dużych miastach te możliwości poręczania są 

większe, bo mamy do czynienia z większym budżetem, większym majątkiem, mamy 

spółki miejskie, gdzie można różne mechanizmy stosować. Pieniądze te są na projekty 

miękkie, należy pamiętać, że w małych gminach nikt nam dofinansowania nie da. 

Można mówić, że to jest szpital i nie powinno się dyskutować i pomóc, ale należy 

pamiętać, że dzisiejsze szpitale to biznes, to wszystko ma iść tą droga. A prawda jest 
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taka, że rzucono się na coś a teraz nie można temu podołać. Szkoda, że nie ma na sali 

posiedzenia ani jednego radnego powiatowego, bo stoimy przed dylematem, bo jak 

odmówimy poręczenia to będziemy najgorsi, ale są zagrożenia i należy mieć 

świadomość, że kiedyś ktoś nas z tego rozliczy.  

 Przewodniczący Rady, wyraził zdanie, że jeżeli dzisiaj Rada podejmie decyzję o 

poręczeniu, to tak naprawdę wypowiedziałaby się obecna Rada w imieniu kolejnej i 

kolejnej kadencji, bo to przedsięwzięcie jest na 10 lat. Przewodniczący wyraził 

zdanie, że nie jest pewny, czy to jest takie słuszne, bo nikt nie ma pewności, że za 3 

lata będzie tu siedział i będzie decydował o budżetach naszej gminy.  

 Radny Jarosław Stawicki, pytał o jaki sprzęt chodzi dla OSP Klęka, bo Nowe Miasto 

rozpisało na co jest zapotrzebowanie, a nie wiadomo co kupowane będzie przez OSP 

Klęka, czy chodzi o nowy samochód.   

 Wójt informował, że chodzi o sprzęt ratownictwa medycznego. 

 Przewodniczący informował, że chodzi m. in. o rozpieracze, pompy, które będą 

miały większą wydajność.  

 Pani Mnich informowała, że przeanalizowała jak się budżet zachowywał                              

w poszczególnych latach to w 2007 roku gmina miała nadwyżkę- 665 tys. zł, w 2008 

r.- 2 miliony 175 tys. zł, 2009 r.- już był niedobór 1 milion 433 tys. zł, 2010 r.- 

niedobór 2 miliony 522 tys. zł, 2011 r.- nadwyżka 1 milion 221 tys. zł, 2012 r.- 

nadwyżka 3 miliony 391 tys. zł, 2013 r.- niedobór 1 milion 045 tys. zł, 2014 r.- 

niedobór 1 milion 950 tys. zł, a więc w 2014 roku kończyliśmy rok z nadwyżką 

skumulowaną 677 tys. zł. to wszystko zależy jak gmina otrzymuje zwroty z Unii 

Europejskiej.      

 Radny Mirosław Ratajczak, wyraził zdanie, że w szpitalu już spółka spółkę goni. 

Radny dodał, że jego zdaniem szpital i tak ogłosi upadłość, dla Radnego jest to 

studnia bez dna.  

 Radny Juliusz Twardowski, wyraził zdanie, że nie może ktoś bez pieniędzy poręczać 

kredytu bankrutowi. Gmina jakąś rezerwę musi mieć, aby móc poruszać się między 

różnymi projektami unijnymi. Ponadto Radny dodał, że nie podobało mu się 

straszenie, że jak nie poręczymy to nie będą nas leczyć, Radny wyraził zdanie, że jak 

nie będą nas leczyć to pójdziemy do innego szpitala i to do takiego który nas nie 

wpędzi w kłopoty finansowe. Ponadto pan Twardowski informował, że nie wyobraża 

sobie jak wyjaśnić mieszkańcom, że mają płacić dwa razy za to samo, bo tutaj 

odciągają nam składki zdrowotne, a tutaj mamy poręczać kredyt który za chwilę 

będziemy spłacać, bo nie ma perspektywy, że ten kredyt będzie spłacany.  

 Radny Julian Janicki, informował, że nasza gmina ma 9 tysięcy mieszkańców, gmina 

Środa Wlkp. ma trzy razy tyle i poręczają podobną kwotę. Ponadto należy sobie zadać 

pytanie ilu mieszkańców naszej gminy trafia do szpitala w Środzie? Większość jedzie 

tam gdzie bliżej, a bliżej jest do Jarocina albo  Śremu, albo do Pleszewa. Szpital. 

Środa nie jest jedynym szpitalem, mamy duży wybór.   

 Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski, dodał, że jak Rada słyszała 

Powiat przesłał zapytania do banków, ale do dnia dzisiejszego nie otrzymali 

odpowiedzi, w związku z czym jest to poręczanie w ciemno, gdyż nikt nie zna nawet 

umowy jaka ma być zawarta z bankiem.   

 Pan Waldemar Tomaszewski w związku z brakiem dalszych pytań przeszedł do 

głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VIII/39/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 czerwca 

2015 r., stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2015-2018. 

 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, po czym  pan Waldemar Tomaszewski 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VIII/40/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 czerwca 

2015 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 11) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2014 rok: 

f) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 

2014 r., 

 Głos w tym punkcie zajęła pani Elżbieta Mnich - Skarbnik gminy, która 

wyczerpująco omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2014, bilans 

organu, bilans jednostki, bilans rachunku zysku i strat. Pani Mnich poinformowała, 

że najważniejszym dla budżetu, dla przedstawienia sytuacji finansowej jest bilans                             

z wykonania budżetu. Jak się porówna sprawozdanie opisowe z bilansem                           

z wykonania budżetu to wszystko musi się zgodnie pokrywać.     

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

g) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej              

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok, 

 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar Tomaszewski, 

który odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                  

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok –                                            

Nr SO-0954/43/10/Ln/2015 z dnia 23 kwietnia 2015 roku. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Radna Zofia Kędziora złożyła wniosek formalny o 10 minut przerwy. Przewodniczący 

przychylił się do propozycji radnej.  

 Salę posiedzenia opuścił Radny Jarosław Stawicki- skład Rady wynosi                           

14 Radnych. 

 

h) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2014 r., 

oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2014 rok, 

 Po przerwie glos w Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady Gminy, 

pan Tomaszewski, który w imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczytał 

opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2014 r., oraz wniosek               

o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

i) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej              

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar Tomaszewski, 

który odczytał uchwałę Nr 0955/46/10/Ln/2015 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 czerwca 2015 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2014.    
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j) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. 

Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 

komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 

 Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski 

informował, że sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2014 zostało bardzo 

obszernie przedstawione przez panią Skarbnik. Dochody i wydatki zamykają 

się procentowo 95 % po stronie wydatków, po stronie dochodów jest 97 %. 

Pocieszające jest to, że plan wykonania wydatków jest mniejszy od dochodów. 

Budżet 2014 roku to szereg inwestycji, samych inwestycji drogowych 

wykonano za prawie 2 miliony zł, była to przebudowa dróg, modernizacja- 

ogółem tych dróg i ulic wykonano 14. Dużo środków finansowych 

przeznaczono w tym budżecie na inwestycje związane z kanalizacją, ogółem 

na kanalizację w roku 2014 wydatkowano środki za prawie 460 tys. zł. Spora 

kwota została też wydana na place zabaw, rewitalizacja parku w Dębnie, 

skatepark, dużą inwestycją było też pociągnięcie gazu do Wolicy Nowej. 

Prawie 10 % budżetu to inwestycje. Jeżeli chodzi o dochody, to wykonano je   

w części, ale głównie dlatego, że środki za wykonanie gazu w Wolicy Nowej 

wpłyną w tym roku oraz działki, ich sprzedaż też odbędzie się w tym roku.  

Jeżeli chodzi o umorzenia z podatków i innych wpłat, to wynosi to 45 tys. zł, 

tj. nawet nie jeden procent, więc jest to na poziomie.     

 Następnie głos zabrał pan Wójt, który informował, że zaległości nie możemy 

tak porównywać do wpływów z danego roku, gdyż są to głównie zaległości 

ludzi którzy nigdy nie płacili i zapewne nigdy płacić nie będą. W Klęce jest 

taki lokator mieszkania komunalnego, na którego przypada 70 % umorzeń, 

mieszkanie to było wystawione na sprzedaż, ale jak się je sprzeda to razem                

z lokatorem i co z nim dalej. W tych umorzeniach to jest ok. 10 osób, są to 

osoby które albo ciągle nie płacą, albo zapłacą trochę, ale nadal są zadłużenia. 

Jednakże należy pamiętać, że nie za każdym razem kryje się cwaniactwo,                 

że ktoś nie płaci bo nie chce, często jest to po prostu bieda.  

 Przewodniczący wyraził zdanie, że uważa, iż gdyby w Klęce stworzono 

wspólnotę, to problem byłby mniejszy dla gminy. Wtedy wspólnota martwi się 

o takiego lokatora, wszystkie mieszkania są własnościowe, wiec gdyby ten pan 

nie płacił czynszu to ląduje na bruku.  

 Wójt wyraził zdanie, że i tak ten człowiek wróciłby do gminy, bo wylądowałby 

na ulicy i za chwilę poszedłby do Ośrodka Pomocy Społecznej.  

 Radny Jacek Nyczke, wyraził zdanie że pocieszające jest to, że gmina coraz 

więcej ściąga tych zaległych z podatków, w 2012 roku było 121 511, 00 zł,                     

w 2013 roku- 280 324,00 zł, a w 2014 roku- 381 245,00 zł. Z drugiej strony 

gmina jest mniej łaskawa w umarzaniu, bo w 2012 roku było umorzeń na 

kwotę 19 388,00 zł, w 2013 r.- 11 936,00 zł, natomiast w roku ubiegłym 

6 199,00 zł. Są to wyniki zadowalające.  

 Radny Juliusz Twardowski, wyraził zdanie, że system nigdy nie będzie 

doskonały, bo z jednej strony mamy do czynienia czasem z cwaniactwem,                 

a czasem wręcz z tragediami. Czasami trudno jednoznacznie ocenić te 

sytuacje, a zaległości mogą martwić. Faktem jest, że gmina nie ma tych opłat 

zbyt wysokich, a jedyne co pozostaje to monitorować sytuację i wzywać do 

zapłaty, choć z jednym się uda z drugim już nie.  

Radny pytał również panią Skarbnik, odnośnie punktu wpływy z tyt. 

odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości- plan był 241 800,00 zł natomiast wykonanie 22 220,00 zł, 

dlaczego taka różnica.  
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 Pani Mnich informowała, że różnica wynika stąd iż zaplanowane tyle 

było z tytułu sprzedaży działek, nie udało się wszystkiego sprzedać, były to po 

prostu sprzedaże.  

 Następnie Radny pytał odnoście podatku dochodowego od osób 

prawnych w planie było 20 000,00 zł a wykonanie jest na minus. Radny pytał 

czy ktoś nie zapłacił w ogóle. 

 Pani Mnich informowała, że to jest w ten sposób, że planowane było 

20 000,00 zł, jest to księgowane na podstawie sprawozdań które przedkładają 

urzędy skarbowe. Urzędy skarbowe przekazały podatek dochodowy w roku 

2013, później były rozliczenia i przysłali już sprawozdanie, że to co było 

przekazane stanowi nadpłatę, bo przy rozliczeniach wyszło to inaczej.      

 Radny Wincenty Pawelczyk, ocenił wykonanie budżetu na dobrym poziomie, 

wyraził zadowolenie i opinię iż jako gmina gospodarzymy się dobrze. Radny 

dodał, że zapewne opinia koleżanek i kolegów Radnych będzie ta sama, a 

sprawa rozwiązania sytuacji w blokach w Klęce jest nie na dzisiejszą sesję, 

pozostaje tylko sprzedać mienie komunalne, powstaje wspólnota i sprawa 

gospodarzenia jest w ich gestii.  

 Przewodniczący podziękował za wypowiedź pana Pawelczyka, 

informując, że jego zdaniem byłoby to najlepszym rozwiązaniem, za chwilę 

bloki zaczną się sypać i będzie kolejny problem. Wspólnota składałaby sobie 

na fundusz remontowy i byłoby z czego później go remontować, albo 

zaciągnęliby kredyt, który spłacany byłby oszczędnościami z audytu 

opracowanego przez odpowiednią firmę, a takie oszczędności do ocieplania 

bloku są na poziomie 30% i wtedy tymi oszczędnościami spłaca się kredyt. 

Problem w Klęce będzie cały czas i zapewne wkrótce będzie trzeba do tego 

wrócić.     

  Radny Jacek Nyczke, wyraził zdanie, że należy podziękować Sołtysom za 

wykonanie funduszu sołeckiego, gdyż w roku ubiegłym fundusz sołecki został 

wykonany w 98,99 % czyli wychodzi na to, że jest on celowy w naszej gminie 

i wykorzystywany bardzo dobrze.  

 Radny Artur Borkowski pytał jaka jest wartość udziałów naszej gminy                        

w firmie ZGO. 

 Pani Skarbnik informowała, że jest to ponad 660 000,00 zł.  

Radny pytał czy one wzrastają jednostkowo. 

 Pani Mnich informowała, że cały problem polega na tym z tymi 

udziałami, że gmina robi dokapitalizowanie spółki. Do tego zobowiązała się 

gmina tak jak i pozostałe 17 wchodzących w skład porozumienia. Gminy 

pomagają w wybudowaniu nowego zakładu. Była umowa, że w zamian za 

dokapitalizowanie spółki gmina otrzyma udziały, udziały wartość nominalną 

mają 500,00 zł, w 2013 roku gmina chciała kupić po 500,00 zł, ale tłumaczono 

że nie możemy kupić za 500 zł, z tego względu, że jest to wyliczane 

każdorazowo aktem notarialnym do wartości firmy, z tego względu, że Jarocin 

dał jako pierwszy wkład, to byłby na tym stratny i jest to przy każdorazowym 

wykupie wyliczane. Wtedy gmina płaciła 608 zł za udział, o wartości 

nominalnej 500 zł, a cała ta różnica szła na kapitał zapasowy. W zeszłym roku 

był już wykup za 540 000,00 zł. Zmieniała się księgowa i sama wyraziła 

opinię, że nie zgadza się z tamtą wartością, jest ona zawyżona, ale z tamtą 

kwotą już nie można było nic zrobić. W marcu tego roku była podejmowana 

uchwała, że podejmujemy udziały za 500 zł, z czego 50 zł idzie na kapitał 

zapasowy, w kwietniu miało być wykupione, ale się okazało, że zwołano 

walne, odbyło się dokapitalizowanie, że mamy przystąpić do wykupu za kwotę 

jaką zadeklarowaliśmy, ale cena była już 668,00 zł. Pani Mnich zadzwoniła do 
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pani Prokurent z informacją, że nasza gmina nie podejmie się wykupu za tą 

kwotę, bo jest uchwała Rady, że wykupujemy za 500 zł. Przyszło pismo, że do 

końca czerwca mamy wpłacić te środki ale pani Skarbnik odpisała, że za tą 

kwotę nie wykupimy- możemy wykupić za kwotę 500 zł.  

 Radny Borkowski wyraził zdanie, że dla niego jest to trochę 

manipulacja.  

 Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący, wyrażając zdanie, że budżet               

w 2014 roku był zarówno odważny jak i wymagający. Uchwalony 30 grudnia 

2013 roku, zakładał niedobór budżetowy w kwocie 2 miliony 663,30 tys. zł. 

Budżet nowelizowany był 9cioma zarządzeniami Wójta Gminy, oraz 8mioma 

uchwałami Rady Gminy w celu znowelizowania niedoboru do jak najniższej 

kwoty, ale nie ze szkodą dla zadań i inwestycji jakie zostały zaplanowane.                    

Na koniec roku niedobór budżetowy został sfinansowany z nadwyżki 

budżetowej z lat ubiegłych. Na początek roku 2015 gmina dysponowała 

skumulowaną nadwyżką budżetową w wysokości 677 304, 12 zł. Tak odważne 

postępowanie i podejmowanie nieraz trudnych decyzji pozwoliło na 

wykonanie wielu inwestycji, które będą służyły naszym mieszkańcom. 

Wykonanie budżetu 96, 99% po stronie dochodów i 94,99 % po stronie 

wydatków w odczuciu Przewodniczącego zostało wykonane bardzo dobrze                  

i poprawnie. Był tez realizowany fundusz sołecki, o którym decydują 

mieszkańcy. Na koniec pan Tomaszewski dziękował wszystkim, którzy 

pracowali nad realizacją budżetu.      

 

Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2014. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Przewodniczący przypomniał, że tą 

uchwałę przyjmuje się zwykłą większością głosów.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VIII/41/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 czerwca 

2015 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium                     

z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Przewodniczący przypomniał, że tą 

uchwałę przyjmuje się bezwzględną większością głosów.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VIII/42/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 czerwca 

2015 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 Radny Wincenty Pawelczyk w imieniu senatora Niewiarowskiego złożył Wójtowi 

gratulacje, za 25 lat służby dla społeczności lokalnej na stanowisku Wójta Gminy.  

 

Ad 14) Interpelacje Radnych. 

 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 

kolejnego. 

 

Ad 15) Wolne głosy i wnioski. 

 Na wstępie Przewodniczący Rady odczytał pismo Marszałka Województwa 

wielkopolskiego w sprawie aglomeracji Jarocina.  
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 Wójt informował, że był zamysł o wprowadzeniu aglomeracji w Wolicy 

Pustej, ale nie jesteśmy w stanie wejść w żaden projekt, aby skanalizować 

Wolicę. Przyszło to dlatego do nas bo jest to aglomeracja z wyłączeniem 

Wolicy Pustej.   

 Przewodniczący odczytał także anonim od rodziców Szkoły Podstawowej                    

w Boguszynie. Przewodniczący poinformował, że dla niego jest to list 

anonimowy, nie ma podpisu, każdy mógł to napisać, gdyby było to od Rady 

Rodziców to można coś z tym robić.  

 Radny Julian Janicki, wyraził zdanie, że co może Rada z tym zrobić, to 

nie jest kompetencja Rady. 

 Radna Zofia Kędziora informowała, że testy mają swoją procedurę                    

i rada nic do nich nie ma, są zebrania rodziców i tam mogą rodzice się 

wypowiedzieć.  

 Radny Mirosław Ratajczak, informował, że dostał telefon, że w Chociczy 

planuje się zbudować wysypisko śmieci.  

 Wójt informował, że właściciele cegielni zwrócili się o wydanie decyzji 

środowiskowej na budowę instalacji związanej z odzyskiwaniem określonym 

odpadów. Gmina na wniosek ma obowiązek wszcząć postepowanie, ma 

obowiązek żądać wszelkich wymaganych dokumentów. Na razie jest to 

zawiadomienie, jest to po to, aby społeczność mogła się w tym temacie 

wypowiedzieć.  

Ponadto Wójt informował, że wracając do anonimu, wyraził zdanie, że nie 

powinno nawet takie być czytane, można zapytać przy okazji tego co się w tej 

szkole wydarzyło gdzie było OKE. Wójt dodał, że w żadnej procedurze nie 

uczestniczy organ prowadzący, sprawa ta jest bardzo poważnie traktowana.                

Z rankingów jakie zostały przeprowadzone okazuje się, że nasze szkoły nie 

osiągają zbyt dobrych wyników, i to jest problem do zmartwienia.                          

Bo kolokwialnie mówiąc nasze dzieci nie są głupsze od dzieci z gmin 

sąsiednich, a wyniki martwią i to powinno absorbować Radę. Od września 

zacznie funkcjonować nowy dyrektor, przyjrzy się czy faktycznie jest w tej 

szkole aż tak źle.  

 Radny Artur Borkowski, wyraził zdanie, że jest za tym, aby anonimów nie 

odczytywać.  

Radny apelował także do mieszkańców gminy o wyostrzenie bezpieczeństwa, 

gdyż ostatnio w Chociczy co chwile mają miejsce jakieś kradzieże, ostatnio                  

w biały dzień okradziono starsze małżeństwo, były dwie próby kradzieży 

samochodu, włamanie do sklepu, jest coraz bardziej niebezpiecznie. 

 Radny Wincenty Pawelczyk, informował, że to zawiadomienie o próbie 

stworzenia wysypiska śmieci, przetwarzaniu ich jest rozwieszone w całej 

Chociczy, ale na pewno działania będą takie aby zaniechać temu, gdyż nikt                 

z mieszkańców nie pozwoli, aby taka działalność była prowadzona.  

 Radny Julian Janicki pytał czy na ulicy Kasztanowej będą wycinane krzaki                   

i trawy, bo jest tam coraz gorzej.  

 Radna Zofia Kędziora, w imieniu mieszkańców prosiła o podjęcie jakiś 

działań, aby nie zamykać Biblioteki w Boguszynie, bo jak Biblioteka zostanie 

zamknięta to już niczego w tym Boguszynie nie będzie, może w innym 

miejscu otworzyć. 

 Wójt informował, że optymistycznie patrzył na to, ale niestety stało się 

jak się stało. Jest zamysł, aby może kupić takie pomieszczenie socjalne,                       

z łazienką, prądem, ogrzewaniem jest to koszt ok. 100 tys. zł. W szkole ta 

klasa jest bardzo potrzebna, nie ma wyjścia. 
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 Pani Krystyna Muzolf informowała, że już się pakują w filii 

księgozbiór, też ma dostać maila o zakupie takiego konteneru, szkoda byłoby 

zlikwidować taka filię. Filia działała bardzo dobrze, wyniki były bardzo dobre, 

robi się wszystko aby ta filię reaktywować. Już księgozbiór jest pakowany 

teraz trzeba będzie to przewieźć.  

 Pani Mnich pytała czy jest sens, aby wszystko przewozić jak być może 

będzie ten kontener i znowu książki będą przewożone z Chociczy.                          

Pani Skarbnik informowała, że jest to ogromny ciężar. Można to spakować, ale 

niech to zostanie na miesiąc w szkole, przecież nie ma teraz zajęć nikomu nie 

będzie to przeszkadzało.  

 Radny Wincenty Pawelczyk pytał panią Sołtys z Boguszyna co mieści się                      

w budynku tzw. Domu Sokoła, bo jest to ruina, jest okropny bałagan, butelki 

od piwa, śmieci, budynek się sypie. 

 Radna Kędziora informowała że ma już dosyć biegania za młodzieżą, 

ma dosyć policji, bo nie ma na nich wpływu. 

 Wójt wyraził zdanie że jedyne wyjście to zabić to deskami i koniec, bo 

nie ma rady na młodzież. 

 Radny Pawelczyk zapraszał na festyn do Chociczy dnia 5 lipca.  

 Radny Mroziński prosił o przekazanie informacji mieszkańców o akcji OSP 

Klęka- przy PhytoPharm w Klęce będzie stał autobus gdzie można będzie 

oddać krew.  

 Radna Zofia Kędziora prosiła o jakieś informacje dotyczące sieci 

szerokopasmowej.  

 Wójt informował, że zgłoszone było w Urzędzie zajęcie pasa 

drogowego, oni mają mapy, plany i całą dokumentację. My nie mamy map 

sytuacyjnych.  

 Pani Skarbnik informowała, że informacje na ten temat można 

zaczerpnąć w pok. 7 w Urzędzie bo teraz wystąpili o zajęcie pasa.  

  

Ad 16) Zamknięcie sesji. 

 O godzinie 19:40 Przewodniczący zamknął VIII Sesję Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała         Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady 

Julita Ciarcińska-Wachowiak                /-/ Waldemar Tomaszewski 

  


